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Sommario/riassunto Much has been written, and very well written, on the collection in the
19th century in and through fiction: it is therefore another path that the
voices gathered here would like to explore. Based on collections of all
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kinds (private and public, literary, historical and artistic, editorial and
museological), from a necessarily and resolutely interdisciplinary
perspective, the aim is to question the specificity of the act and of the
discourse of the collection in the 19th century, and to think of it as a
figuration and a fiction, a production and a projection of a, or even of
the, 19th century.
Beaucoup a été écrit, et fort bien écrit, sur la collection au XIXe siècle
dans et par la fiction : c’est donc une autre voie que les voix ici réunies
voudraient explorer. À partir de collections de tous ordres (privé et
public, littéraire, historique et artistique, éditorial et muséal), selon une
perspective nécessairement et résolument interdisciplinaire, il s’agit d’
interroger la spécificité du geste – à la geste de la Révolution attaché –
et du discours de la collection au XIXe siècle, et de les penser comme
figuration et fiction, production et projection d’un, voire du XIXe siècle,
bref : le XIXe siècle à l’épreuve de la collection.


